



STATEMENT ON BEHALF OF THE GROUP OF 77 AND CHINA BY MR. ANDRES CORDOVA, SECOND SECRETARY OF THE PERMANENT MISSION OF ECUADOR TO THE UNITED NATIONS, AT THE ECOSOC SPECIAL MEETING ON "AFTERMATH OF RECENT HURRICANES: ACHIEVING A RISK-INFORMED AND RESILIENT 2030 AGENDA" (New York, 24 October 2017)

Mrs. President,

I have the honor to deliver this statement on behalf of the Group of 77 and China.

The Group transmits its appreciation to the President of ECOSOC, Ambassador Marie Chatardová, Permanent Representative of the Czech Republic, for convening this special meeting. We also take note with appreciation of this morning's panel discussion and thank the moderator and panelists for sharing their views and experiences.

The G77 and China expresses its most heartfelt condolences to the people and countries affected by Hurricanes Irma, Harvey, Maria and Nate, which impacted members of our Group -in particular, Antigua and Barbuda, Costa Rica, Cuba and Dominica-, as well as Anguilla, British Virgin Islands, Puerto Rico, Saint Martin, Sint Maarten, Saint Barthélemy, Turks and Caicos Islands and the United States Virgin Islands, and resulted in the loss of hundreds of human lives, thousands being displaced and devastating impacts to their infrastructure such as water services, power and telecommunications. The human and economic losses as a result of other recent natural disaster like the earthquakes in Mexico, as well as the mudslides and flooding in Sierra Leone which took the lives of over one thousand people, cannot be overlooked.

These recent natural disasters emphasize the need for a broader and a more people-centred preventive approach to disaster risk, recognizing also that disaster risk reduction practices need to be multi-hazard and multi-sectoral, inclusive and accessible in order to be efficient and effective. We recall the Sendai Framework for Disaster Risk Reduction 2015-2030, reaffirming that disaster-prone developing countries need particular attention in view of their higher vulnerability and risk levels, which often greatly exceed their capacity to respond to and recover from disasters.

Mrs. President,

The devastating effects of climate change are real and sudden. Extreme natural disasters can affect the environment, the economy and society and reverse hard-earned developmental gains overnight. The massive humanitarian consequences that follow are even more catastrophic. We recognize the importance of actions of humanitarian assistance as part of a comprehensive process of disaster risk management and the promotion of sustainable development.

Based on the experience in the Caribbean, we also urge the UN to lead by example and support the implementation of forecast-based financing mechanisms, to provide assistance to countries before disaster strikes, based on credible national forecasts. We also stress the value of universal access to early warning systems, which could become a rallying point for the UN in its efforts on prevention.

The G77 and China stresses its support to the affected countries and territories by the recent

hurricanes and calls upon the international community, in particular developed countries, that on the basis of the principle of solidarity, efforts should be made to provide additional aid, assistance, and resources to affront current circumstances; while supporting follow up measures to assure that people effected don't be abandoned when they need it the most, and in thus substantially support these countries to resume their path towards sustainable development.

I thank you.

DECLARACI?N EN NOMBRE DEL GRUPO DE 77 Y CHINA POR SE?OR ANDR?S CORDOVA, SEGUNDO SECRETARIO DE LA MISI?N PERMANENTE DEL ECUADOR ANTE LAS NACIONES UNIDAS, EN LA SESI?N ESPECIAL DEL ECOSOC SOBRE "SECUELAS DE LOS HURACANES RECENTES: LOGRAR UNA AGENDA 2030 INFORMADA Y RESISTENTE A LOS RIESGOS" (NUEVA YORK, 24 de octubre de 2017)

Se?ora Presidente,

Tengo el honor de presentar esta declaraci?n en nombre del Grupo de los 77 y China.

El Grupo agradece a la Presidenta del Consejo Econ?mico y Social, Embajadora Marie Chatardov?, Representante Permanente de la Rep?blica Checa, por convocar esta sesi?n especial. Tambi?n tomamos nota con aprecio del panel de discusi?n de esta ma?ana y agradecemos al moderador y a los panelistas por compartir puntos de vista y experiencias.

El G77 y China expresa sus m?s sentidas condolencias a las personas y los pa?ses afectados por los Huracanes Irma, Harvey, Mar?a y Nate, los cuales impactaron a miembros de nuestro Grupo - en particular Antigua y Barbuda, Costa Rica, Cuba y Dominica-, as? como tambien a Anguila, las Islas V?rgenes Brit?nicas, Puerto Rico, San Mart?n, Sint Maarten, San Bartolom?, Islas Turcas y Caicos y las Islas V?rgenes de los Estados Unidos, y provocaron la p?rdida de cientos de vidas humanas, miles de personas desplazadas y un impacto devastador en infraestructura, tales como en servicios de agua, electricidad y telecomunicaciones. No podemos tampoco dejar de mencionar las p?rdidas humanas y econ?micas como resultado de otros desastres naturales recientes, como los terremotos en M?xico, as? como los deslaves e inundaciones en Sierra Leona que cobraron la vida de m?s de mil personas.

Estos recientes desastres naturales enfatizan la necesidad de contar con un enfoque preventivo para abordar los riesgos de desastres que sea m?s amplio y centrado en las personas, reconociendo tambi?n que, para ser eficientes y eficaces, las pr?cticas de reducci?n de los riesgos de desastres deben ser multirriesgos y multisectoriales, inclusivas y accesibles.

Recordamos el Marco de Sendai para la Reducci?n de los Riesgos de Desastres 2015-2030, reafirmando que los pa?ses en desarrollo propensos a desastres necesitan atenci?n especial en vista de su mayor vulnerabilidad y niveles de riesgo, que a menudo exceden en gran medida su capacidad para responder y recuperarse de desastres.

Se?ora Presidente,

Los efectos devastadores del cambio clim?tico son reales y repentinos. Los desastres naturales extremos pueden afectar el medio ambiente, la econom?a y la sociedad y revertir los beneficios en materia de desarrollo conseguidos a costa de grandes esfuerzos de la noche a la ma?ana. Las enormes consecuencias humanitarias que los siguen son a?n m?s catastr?ficas. Reconocemos la importancia de las acciones de asistencia humanitaria como parte de un proceso integral de

gestión del riesgo de desastres y la promoción del desarrollo sostenible.

Con base en la experiencia del Caribe, también instamos a la ONU a liderar con el ejemplo y apoyar la implementación de mecanismos de financiamiento basados en pronósticos, para brindar asistencia a los países antes de un desastre, con base en pronósticos nacionales creíbles. También resaltamos el valor del acceso universal a los sistemas de alerta temprana, que podría convertirse en un punto de convergencia para las Naciones Unidas en sus esfuerzos de prevención.

El G77 y China destaca su apoyo a los países y territorios afectados por los recientes huracanes y exhorta a la comunidad internacional, en particular a los países desarrollados, que con base al principio de solidaridad se aumenten los esfuerzos para entregar ayuda, asistencia y recursos adicionales necesarios para afrontar las circunstancias actuales; al tiempo de apoyar medidas de seguimiento para asegurar que las personas afectadas no queden abandonadas cuando más lo necesitan, y así respaldar de manera sustancial a estos países a que retomen su camino hacia el desarrollo sostenible.

Muchas gracias.